

# 上海城市规划

2017 总第134期

主管 上海市规划和国土资源管理局

主办 上海市城市规划设计研究院

中国科技核心期刊

# 3

**SHANGHAI URBAN PLANNING REVIEW** 精心规划 惠泽千秋

中国学术期刊网络出版总库全文收录 《中国学术期刊影响因子年报》统计源期刊 万方数据——数字化期刊群全文收录 中国核心期刊(遴选)数据库全文收录  
美国《乌利希期刊指南》(Ulrich's Periodicals Directory)收录期刊 中国人文社会科学引文数据库来源期刊 中国工程咨询行业十佳报刊

本期主题：健康城市



## 目次



### 健康城市

- 1 冬季公众健康视角下寒地城市空间规划策略研究 冷红 李姝媛
- 6 健康城市视角下的山地城市阶梯步道适老性及其设计要素研究——以重庆山城步道为例 徐苗 陈瑞 孙锟 杨孟元
- 17 客观与主观建成环境对老年人不同体力活动影响机制研究——以南京为例 冯建喜 黄旭 汤爽爽
- 24 儿童友好视角下建设健康城市的策略性建议 任泳东 吴晓莉
- 30 学校周边建成环境对学龄儿童上下学交通方式的影响——以上海市为例 何玲玲 林琳
- 37 健康城市建设背景下我国综合医院建筑发展的驱动力与现状思考 龙灏 张玛璐
- 44 健康社区规划理念与实践初探——以成都市中和旧城更新规划为例 孙文尧 王兰 赵钢 刘刚 干靓
- 50 特大城市郊区社区健康公共服务设施空间布局的思考——以上海市金山区为例 刘博
- 57 创建健康城市：规划空间技术在公共健康研究中的应用 张昊 [美] 尹力 [美]
- 63 论城市空间要素与大众健康的关系：以城市意象理论为研究框架 姜斌 [中国香港] 李良 张恬

### 规划实践

- 69 城市山体保护规划控制体系研究——以乌鲁木齐市山体保护规划为例 赖晓雪

### 亚洲城市

- 77 新时期的胡志明市城市规划——挑战与对策 Nguyen Ngoc Hieu, Tran Hoang Nam [越南]著 沙永杰 张晓潇 译  
点评：伍江

### 城市研究

- 84 上海郊区人口集聚的空间特征实证检验 黄珏
- 90 基于GIS的上海郊区大型社区公共设施空间布局评析 张萍 宋吉祥
- 96 乡村基本公共服务设施使用状况研究 王勇
- 102 新型城镇化背景下中小城市医疗卫生设施布局规划方法探究——以张家港市为例 赵毅 李伟
- 109 上海市楔形绿地规划实施评估和思考 仇昕晔
- 116 长三角地区中心城市的腹地范围及其演进——兼论场强模型的改进 张延吉 欧胜兰 郑媛
- 121 面向居民的公共绿地服务水平评价方法——对1982年和2015年上海市内环内情况的比较 马玉荃
- 129 精细化管理与多元协商背景下弹性控制方法的探索——以南桥新城08单元控制性详细规划为例 胡瑜芝
- 135 人性化导向的中心区营造——以深圳前海为例 邱凯付 吕晓蓓
- 140 从汽车导向到完整街道：美国完整街道概述 陈挚 刘翠鹏

### 规划信息

145

#### 本刊启事

1. 作者投稿不得侵犯他人著作权。
2. 本刊所发文章仅代表作者观点。欢迎对本刊所登文章开展学术批评和讨论。
3. 本刊对来稿保留修改权，对所发文章享有中文专有出版权（含数字出版权），请勿一稿多投。如有异议，请事先声明。
4. 本刊文章不得擅自转载。若需转载，必须事先征得本刊编辑部和作者同意。
5. 限于人力和物力，来稿一律不退，敬请作者自留底稿。
6. 读者所订杂志如有装订、印刷质量问题，请与印刷厂联系。



## HEALTHY CITY

- 1 Study on City Spatial Planning Strategy in the Winter Cities from the Perspective of Winter Public Health [LENG Hong](#), [LI Shuyuan](#)
- 6 A Healthy City Design Exploration for the Ladder Trails from the Perspective of the Elderly People: A Case Study of Chongqing Mountain Trails  
[XU Miao](#), [CHEN Rui](#), [SUN Kun](#), [YANG Mengyuan](#)
- 17 Comparing the Influences of Objective and Subjective Built Environments on Physical Activities Participation among the Elderly: A Case Study of Nanjing, China [FENG Jianxi](#), [HUANG Xu](#), [TANG Shuangshuang](#)
- 24 Strategic Suggestions on the Healthy City Development in the Perspective of Child-friendly City [REN Yongdong](#), [WU Xiaoli](#)
- 30 The Impacts of School Neighborhood Built Environment on School-age Children's School Commuting: A Case Study of Shanghai [HE Lingling](#), [LIN Lin](#)
- 37 Situation and Driving Force of the Contemporary Development of General Hospital Building in China under the Background of Healthy City Construction [LONG Hao](#), [ZHANG Malu](#)
- 44 Concept and Practice Innovation of Healthy Community Planning: A Case Study of Urban Regeneration of Zhonghe Old Town in Chengdu  
[SUN Wenyao](#), [WANG Lan](#), [ZHAO Gang](#), [LIU Gang](#), [GAN Liang](#)
- 50 Research on the Spatial Identities of Public Health Service Facilities in the Suburban Communities of Metropolises: A Case Study of Jinshan District  
[LIU Bo](#)
- 57 Building Healthy Cities: Applying Spatial Technology in the Public Health Research [ZHANG Hao\[USA\]](#), [YIN Li\[USA\]](#)
- 63 Exploring Relationship between Urban Spatial Elements and Public Health: Using 'the Image of City' Theory as a Research Framework  
[JIANG Bin\[HK\]](#), [LI Liang](#), [ZHANG Tian](#)

## PLANNING PRACTICE

- 69 Control System Research of City Mountain Protection Planning: A Case Study on Mountain Protection Planning of Urumqi City  
[LAI Xiaoxue](#)

## ASIAN CITY STUDY

- 77 Hochiminh City Planning in the New Era: Challenges and Strategic Options [Nguyen Ngoc Hieu](#), [Tran Hoang Nam\[Vietnam\]](#), translated by [SHA Yongjie](#),  
[ZHANG Xiaoxiao](#), comment by [WU Jianguo](#)

## URBAN RESEARCH

- 84 An Empirical Study on Suburb Spatial Character of Shanghai Based on Population Aggregation [HUANG Jue](#)
- 90 Analysis on the Spatial Layout of Public Facilities in Large Communities in Shanghai Suburb Based on GIS [ZHANG Ping](#), [SONG Jixiang](#)
- 96 Research on the Usage of Rural Basic Public Service Facilities [WANG Yong](#)
- 102 A Study on Medical and Health Facilities Planning for Small and Medium-sized Cities under the Background of New Urbanization: A Case Study of Zhangjiagang [ZHAO Yi](#), [LI Wei](#)
- 109 Evaluation and Reflection of Shanghai Wedge-shaped Greenland Planning [QIU Xinye](#)
- 116 Research on Measurement of Central Cities' Hinterlands in Yangtze River Delta: an Application of Field Intensity Model [ZHANG Yanji](#),  
[OU Shenglan](#), [ZHENG Yan](#)
- 121 An Evaluation Method of Resident-oriented Urban Public Green Space Services Level: Comparison of 1982 and 2015 in Shanghai Inner-ring  
[MA Yuquan](#)
- 129 Exploration of Flexible Methods of Regulatory Plan in Context of Elaborate Management and Multi-interest Coordination [HU Yuzhi](#)
- 135 Exploring the Human-oriented Planning and Construction of Central Business District (CBD): A Case Study of Qianhai in Shenzhen  
[QIU Kaifu](#), [LV Xiaobei](#)
- 140 Complete Streets in the United States [CHEN Zhi](#), [LIU CuiPeng](#)

## URBAN PLANNING INFO

145

## NOTICE

1. The authors shall not infringe copyright.
2. The articles represent the views of the authors. Comments and academic criticism of any kind are highly appreciated.
3. The editorial department reserves the right of amending the articles and Chinese copyright (including digital copyright). Please do not duplicate submission. If you have any questions, please advance statement.
4. If reprinting is required, agreement from the editorial department and the author is kindly requested.
5. Due to limited human and material resources, contributions will not be sent back.
6. For binding and printing issues, please contact the printing house.